
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

Hierbij ontvangt u ons antwoord op de schriftelijke vragen ex art. 36 RvO van de heer 

B. Hekkema van de Partij voor de Dieren en mevrouw C. Nieuwenhout van 

GroenLinks over natuurvriendelijk isoleren. 

 

De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

1. Heeft het College kennisgenomen van de aanpak van de Provincie Utrecht? 

(Zie https://www.provincie-utrecht.nl/onderwerpen/natuur/biodiversiteit-stad-en-dorp-

bisd/natuurvriendelijk-isoleren#gemeenten) 

 

Ja, wij zijn op de hoogte van de werkwijze van de Provincie Utrecht. De Provincie 

Utrecht constateert dat er nog veel gemeentes zonder Soortmanagementplan1 (hierna 

SMP) zijn, en wil gemeentes stimuleren er een op te stellen.  Een SMP is nodig om 

een generieke ontheffing te krijgen van de provincie wanneer door werkzaamheden 

nest- en verblijfplaatsen van jaarrond beschermde soorten verloren gaan. De Provincie 

 
1 Soortmanagementplan-SMP 

Bij ruimtelijke ontwikkelingen moet een ontheffing van de Wet natuurbescherming 

worden aangevraagd als door de werkzaamheden beschermde diersoorten worden 

geschaad of nest- en/of verblijfplaatsen verloren gaan.  Om te voorkomen dat voor 

elke activiteit een aparte ontheffingsprocedure moet worden doorlopen, kan een 

generieke ontheffing worden aangevraagd. Met een soortmanagementplan kan een 

generieke ontheffing worden verkregen en overtreding van de Wet natuurbescherming 

worden voorkomen. In een soortmanagementplan staan maatregelen, gedragsregels en 

afspraken opgesteld om ruimtelijke ontwikkeling, beheer en bescherming van 

beschermde soorten mogelijk te maken.  
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Volgvel 1 

 

Utrecht maakt het voor gemeentes zonder SMP mogelijk om een pre-SMP op te 

stellen. Het voordeel van  het pre-SMP is dat gemeentes daarmee op korte termijn een 

generieke ontheffing kunnen krijgen, terwijl ze tegelijkertijd werken aan een volledig 

SMP. De procedure om te komen tot een SMP kan namelijk wel 2 jaar duren.  De 

Provincie Groningen kent dit systeem van een pre-SMP (nog) niet. Voor ons is dat ook 

niet van belang. Wij werken al met een volledig SMP en hebben al een generieke 

ontheffing van de Wet natuurbescherming voor huismus, gierzwaluw en vleermuizen.  

 

2. Wat doet het College om in Groningen vleermuizen en vogels te beschermen 

bij spouwen dakisolatie? Speelt dit ook een rol in de gesprekken met 

woningbouwcorporaties die de komende jaren een groot deel van hun woningbezit 

moeten verduurzamen? 

 

We hebben een soortmanagementplan voor vleermuizen, gierzwaluw en huismus 

opgesteld, samen met vijf woningbouwcorporaties. Vleermuizen verblijven vaak in de 

spouw van een woning; huismus en gierzwaluw nestelen onder dakpannen. Bij 

verduurzaming (na-isolatie van een spouw of isoleren van het dak) is er een kans dat 

van deze soort(groep)en nest- of verblijfplaatsen verloren gaan.  Deze nest- en 

verblijfplaatsen zijn jaarrond beschermd, ook wanneer ze tijdelijk buiten gebruik zijn. 

Er is een ontheffing nodig als door de werkzaamheden verblijfplaatsen verloren gaan. 

De maatregelen in het soortmanagementplan zijn afgestemd op huismus, gierzwaluw 

en alle gebouw-bewonende vleermuissoorten. Andere vogelsoorten die in gebouwen 

nestelen zoals spreeuw en zwarte roodstaart zijn alleen tijdens het broedseizoen 

beschermd. Overtreding van de Wet natuurbescherming kan bij deze soorten  

eenvoudig voorkomen worden door buiten de broedperiode te werken. Een ontheffing 

is dan alleen nodig als werken buiten het broedseizoen onmogelijk is. Dit is zelden het 

geval. 

Bij werkzaamheden aan gebouwen werken wij en de woningborgcorporaties met het 

soortmanagementplan, ook bij het verduurzamen. Door te werken volgens het 

bijbehorend protocol, wordt natuurvriendelijk gewerkt en overtreding van de Wet 

natuurbescherming voorkomen. 

Andere diersoorten liften mee op de positieve maatregelen voor huismus, gierzwaluw 

en vleermuizen.  

Het soortmanagementplan wordt momenteel geëvalueerd en geactualiseerd. Dat houdt 

in dat bijvoorbeeld bekeken wordt of alle voorschriften uit de ontheffing nog wel 

passend zijn. Er zijn op voorhand geen grote wijzigingen te verwachten. 

 

3. Is het College bereid om te onderzoeken of de methodiek van provincie Utrecht 

ook in de gemeente Groningen kan worden gebruikt?  

 

De methodiek van de Provincie Utrecht kan door de Provincie Groningen wellicht 

worden gebruikt. Dit is een vraag voor Gedeputeerde Staten.  

 

4. Is het college bereid om samen met woningbouwcorporaties plannen te 

ontwikkelen rondom het beschermen van verblijvende dieren bij grootschalige 

renovatie- en verduurzamingsprojecten? 

Zie vraag 2. Dit gebeurt al.  

 

  



Volgvel 2 

 

 

 

5. Kan natuurvriendelijk isoleren ook onderdeel worden van de campagnes van 

Duurzaam Groningen, waarbij de campagnes zich bijvoorbeeld kunnen richten op 

individuele huizenbezitters? Wat onze fracties betreft zou het college daarvoor ook de 

samenwerking kunnen zoeken met verschillende (lokale) natuurorganisaties om zo 

meer ruchtbaarheid te geven aan het belang van natuurinclusief verduurzamen en 

renoveren. 

 

Ja, dat doen we ook al. Vanuit het Isolatieprogramma hanteren we het eerder 

genoemde protocol uit het soortmanagementplan. Conform het protocol moet een 

gebouw voorafgaand aan werkzaamheden natuurvrij gemaakt worden. Dit dient 

gedaan te worden onder ecologische begeleiding. We zijn voornemens alle 

isolatiebedrijven in de gemeente een training ‘natuurvrij isoleren’ aan te bieden. Voor 

bedrijven die via onze inkoopactie woningen isoleren stellen we deelname verplicht.  

Met de Provincie wordt de inhoud van de cursus afgestemd zodat zij deze erkent en 

deelnemers na voltooiing de ecologische begeleiding uit het protocol mogen doen.  

Een rol voor natuurorganisaties zien wij vooral in het delen van kennis over 

(aanwezigheid van) diersoorten en niet zozeer in het onder de aandacht brengen van 

natuurinclusief verduurzamen. Die communicatie verloopt via campagnes en andere 

acties van Duurzaam Groningen. We zijn bezig met Isolatieprogramma, daarbij hoort 

ook een communicatieplan voor particulieren. Dit plan is nog niet opgesteld, het ligt 

voor de hand om daarin meer dan alleen de strikt noodzakelijke maatregelen te 

benoemen. Gedacht kan ook worden aan algemene tips voor de verhoging van 

biodiversiteit in tuinen zoals het ophangen van nestkasten voor kool- en pimpelmees 

of het toegankelijk houden van tuinen voor egels. 

 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 

 


